
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 64/09 
Сарајево/Sarajevo, 24. 11. 2009.  
 
 

З А П И С Н И К 
  са 64.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 24. новембра, 2. и 7. децембра 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 36 посланика.  
 
 Оправдано су одсуствовали:  Сеад Јамакосмановић, Сефер Халиловић, Јозо 
Крижановић и Златко Лагумџија. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Бариша Чолак, 
Средоје Новић, Младен Зиројевић и Драган Вранкић, те замјеник министра Срђан Арнаут. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, ЕУПМ-а, УСАИД/ПСП у БиХ,  амбасада Велике Британије и Јапана, те невладине 
организације Центри цивилних иницијатива. 

Сједници је присуствовао и генерални ревизор Миленко Шего. 
Предсједавајући је дао уводне напомене у вези са измјенама и допунама 

предлога дневног реда. Образложио је скидање појединих тачака због захтјева 
надлежних комисија, додавање нових и преформулисање одређених тачака због 
негативних мишљења комисија. 

 
 Рифат Долић предложио је да се  у дневни ред 64. сједнице Дома уврсти нова 

тачка под називом – Доношење закључка о подношењу информације Савјета 
министара о стању и предузетим активностима у БиХ на превентивној заштити и борби 
против вируса грипа А (H1N1). 

Садик Бахтић је, у име Комисије за финансије и буџет, предложио да се тачка 21. 
предложеног  дневног реда - Извјештаји Канцеларије за ревизију институција БиХ о 
ревизији институција Босне и Херцеговине за 2008. годину са Мишљењем Канцеларије 
за ревизију институција БиХ – разматра као тачка 4.  дневног реда. 

У расправи о дневном реду учествовали су: Садик Бахтић, Мирко Околић, Шефик 
Џаферовић, Велимир Јукић, Лазар Продановић, Селим Бешлагић, Драго Калабић, 
Рифат Долић, Халид Гењац, Момчило Новаковић и Милорад Живковић. 

Након расправе приступило се гласању о предлогу за допуну дневног реда Рифата 
Долића. „За“ су гласала 24 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске осам), 
гласова „против“  и „уздржан“ није било. Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио 
овај предлог, те се дневни ред допуњује тачком 27. која гласи: Доношење закључка о 
подношењу информације Савјета министара о стању и предузетим активностима у БиХ 
на превентивној заштити и борби против вируса грипа А (H1N1). 

За“ предлог Комисије за финансије и буџет гласало је 16 посланика (из Федерације 
БиХ девет, из Републике Српске седам), 10 посланика је гласало „против“  и  један је био 
„уздржан“.  Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је 
одмах спровео усаглашавање. С обзиром да није постигнута сагласност, обављен је други круг 
гласања. 



Са 20 гласова „за“ (из Федерације БиХ 12, из Републике Српске осам), шест гласова 
„против“ (из Федерације БиХ пет из Републике Српске један), и два гласа „уздржан“, Дом је 
усвојио предлог Комисије, те је тачка 21. помјерена на тачку 4. дневног реда. 

Предсједавајући  је за 64. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 63. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

a) Коментари на добијене одговоре, 
б) Нова посланичка питања; 

3. Потврђивање Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о именовању 
Садика Ахметовића за министра безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег 
Савјета министара  БиХ; 

4. Извјештаји Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији институција 
Босне и Херцеговине за 2008. годину са Мишљењем Канцеларије за ревизију 
институција БиХ: 

• Институције са позитивним мишљењем: 
1 Уставни суд БиХ, 
2 Суд БиХ, 
3 Агенција за поштански промет БиХ, 
4 Архив БиХ, 
5 Агенција за државну службу БиХ, 
6 Тужилаштво БиХ, 
7 Агенција за рад и запошљавање БиХ, 
8 Центар за укљањање мина БиХ, 
9 Институт за стандардизацију БиХ, 
10 Агенција за осигурање у БиХ, 
11 Правобранилаштво БиХ, 
12 Агенција за надзор над тржиштем БиХ, 
13 Дирекција за европске интеграције БиХ, 
14 Централна изборна комисија БиХ, 
15 Државна регулаторна комисија за електричну енергију БиХ, 
16 Регулаторна агенција за комуникације БиХ, 
17 Агенција за статистику БиХ, 
18 Гранична полиција БиХ, 
19 Служба за заједничке послове институција БиХ, 
20 Агенција за јавне набавке БиХ, 
21 Министарство правде БиХ, 
22 Фонд за повратак БиХ, 
23 Одбор државне службе за жалбе БиХ, 
24 Канцеларија координатора за реформу јавне управе БиХ, 
25 Парламентарна скупштина БиХ (са скретањем пажње), 
26 Институција омбудсмена за заштиту потрошача БиХ (са скретањем 

пажње), 
27 Институт за нестала лица БиХ (са скретањем пажње), 
28 Комисија за имовинске захтјеве расељених лица и избјеглица БиХ (са 

скретањем пажње), 
• Институције са мишљењем са квалификацијом: 
1 Агенција за идентификациона документа, евиденцију и размјену 

података 

 



2 Министарство спољне трговине и економских односа БиХ, 
3 Агенција за безбједност хране БиХ, 
4 Канцеларија за законодавство Савјета министара БиХ, 
5 Управа Босне и Херцеговине за заштиту здравља биља, 
6 Институт за интелектуално власништво БиХ, 
7 Комисија за концесије БиХ, 
8 Министарство одбране БиХ, 
9 Институт за акредитовање БиХ, 
10 Институт за метрологију БиХ, 
11 Министарство безбједности БиХ, 
12 Министарство за људска права и избјеглице БиХ, 
13 Високи судски и тужилачки савјет БиХ, 
14 Конкуренцијски савјет БиХ, 
15 Меморијални центар Сребреница-Поточари, спомен-обиљежје и мезарје 

за жртве геноцида из 1995. године, 
16 Државна агенција за истраге и заштиту БиХ, 
17 Канцеларија за ветеринарство БиХ, 
18 Министарство цивилних послова БиХ, 
19 Предсједништво БиХ, 
20 Агенција за унапређење страних инвестиција БиХ, 
21 Министарство комуникација и транспорта БиХ, 
22 Управа за индиректно опорезивање БиХ, 
23 Министарство финансија и трезора БиХ, 
24 Комисија за очување националних споменика, 
25 Генерални секретаријат Савјета министара БиХ, 
26 Дирекција за економско планирање, 
27 Институција омбудсмена за људска права БиХ, 
28 Служба за послове са странцима БиХ, 
29 Министарство иностраних послова БиХ, 
30 Дирекција за цивилно ваздухопловство БиХ, 
31 Канцеларија за разматрање жалби; 

5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама и 
допунама Закона о задуживању, дугу и гаранцијама БиХ по скраћеном 
поступку, у складу са чланом 126. Пословника, закон број: 01,02-02-4-106/09 од 
18. 11. 2009. године; 

6. Захтјев Комисије за спољну трговину и царине за разматрање Предлога закона о 
допуни Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ по скраћеном 
поступку, у складу са чланом 126. Пословника, закон број: 01-02-4-106/09 од 18. 
11. 2009. године; 

7. Предлог закона о дувану Босне и Херцеговине – предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 – 89/09 од 30. 09. 2009. године (друго читање); 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим 
органима управе БиХ,  предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02 – 02 
- 5 – 6 - 1/09 од 21. 08. 2009. године (друго читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управи, предлагач: Савјет 
министара БиХ, закон број: 01,02-02-5-80/09 од 14. 09. 2009. године (друго 
читање); 

10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама БиХ, 
предлагач: посланик Бајазит Јашаревић, закон број: 01- 02 – 4 - 83/09 од  08. 10. 
2009. године (друго читање); 

 



11. Предлог закона о измјени Закона о основама безбједности саобраћаја на 
путевима у Босни и Херцеговини – предлагач: посланик Момчило Новаковић, 
закон број: 01, 02 – 02 – 3 - 94/09 од 13. 10. 2009. године, с Извјештајем 
Комисије за саобраћај и комуникације; 

12. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ – предлагач: 
Савјет министара БиХ,  закон број: 01,02-02-5-103/09 од 06. 11. 2009. године 
(прво читање); 

13. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине и нерадним данима – 
предлагач: Савјет министара БиХ, закон број:01,02-02-9-102/09 од 05. 11. 2009. 
године (прво читање); 

14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему БиХ – предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02,- 02-3-97/09 
од 16. 10. 2009. године,  с Мишљењем Комисије за саобраћај и комуникације; 

15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
сервису БиХ – предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02,- 02-3-98/09 
од 16. 10. 2009. године, с Мишљењем Комисије за саобраћај и комуникације; 

16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о комуникацијама – предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02, - 02 - 3 – 99/09 од 16. 10. 2009. године, 
с Мишљењем Комисије за саобраћај и комуникације; 

17. Предлог закона о измјенама Закона о акцизама у Босни и Херцеговини – 
предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић, закон број: 01-02-4-68/09 од 
11. 09. 2009. године, с Мишљењем Комисије за финансије и буџет; 

18. Предлог резолуције о историјској вриједности и важности првог засједања 
ЗАВНОБиХ-а (25. новембар 1943. године) за државност Босне и Херцеговине 
(предлагач: посланик Денис Бећировић); 

19. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о несталим лицима (закон у 
првом читању); 

20. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о идентичном 
тексту Закона о слободним зонама у БиХ; 

21. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о идентичном 
тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву БиХ; 

22. Изјашњавање о иницијативи Клуба посланика СДПБиХ која гласи: 
„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Заједничке 
комисије за административне послове да у складу са чланом 58. Пословника 
преиспита оправданост и одрживост постојећих висина плата и накнада 
материјалних трошкова свих запослених у ПСБиХ, а посебно посланика и 
делегата у ПСБиХ“; 

23. Изјашњавање о иницијативи посланика Бранка Докића да Предсједништво 
Босне и Херцеговине Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ 
поднесе писмени и усмени извјештај о односима са сусједним државама; 

24. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
уврштавању у дневни ред сједнице Дома тачке „Разматрање закључака о 
смањењу плата и осталих материјалних права посланика и делегата у 
Парламентарној скупштини БиХ (предлог посланика Дениса Бећировића са 63. 
сједнице Дома); 

25. Измјене у чланству комисија Представничког дома и заједничких комисија оба 
дома: 

a) Весна Шаин именује се у Комисију за равноправност полова и 
Заједничку комисију за економске реформе и развој, умјесто Јована 
Тодоровића, коме је мандат престао због смрти, 

 



б) Љиљана Милашин именује се у Комисију за спољну трговину и царине и 
     Заједничку комисију за економске реформе и развој, умјесто Хаџи Јована  
     Митровића, коме је мандат престао одлуком Централне изборне  
     комисије; 

26. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
дома за усаглашавање текста Закона о контроли спољнотрговинског промета 
робе и услуга од стратешке важности за безбједност Босне и Херцеговине, 

27. Доношење закључка о подношењу информације Савјета министара БиХ  о 
стању и предузетим активностима у БиХ на превентивној заштити и борби 
против вируса грипа А (H1N1), 

28. Давање сагласности за ратификацију: 
а) Споразума Савјета министара БиХ и Краљевине Данске о развојној 

сарадњи. 
 

Ад. - 1.  Усвајање Записника са 63. сједнице Представничког дома 
 
У расправи је учествовао Адем Хускић који је ставио примједбу да је  у оквиру 

тачке Ад. - 13, 14. и 16. грешком наведено да је у расправи учествовао Јозо 
Продановић, а треба да стоји Јозо Крижановић. 

Са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске седам), једним 
гласом „против“ и без гласова „удржан“, Записник са 63. сједнице усвојен је са 
примједбом Адема Хускића. 
 
Ад. - 2.  Посланичка питања 
 

 Предсједавајући Милорад Живковић констатовао је да су од прошле до ове 
сједнице одговоре на питања добили:  

 
- Шемсудин Мехмедовић – од Савјета министара БиХ на питања 

постављена на 52, 59. и 61. сједници и од Министарства безбједности на 
питање постављено на 59. сједници, 

- Жељко Кузмановић - од Савјета министара БиХ на питање постављено 
на 59. сједници, 

- Славко Матић -  од Савјета министара БиХ на питање постављено на 56. 
сједници, 

- Драго Калабић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 45. 
и 57. сједници, 

- Денис Бећировић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на  
9, 10. и 62. сједници, те од Министарства правде БиХ на питање 
постављено на 62. и 63. сједници, 

- Хусеин Нанић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 14, 
50, 60 и 61. сједници, 

- Јерко Иванковић Лијановић - од Савјета министара БиХ на питање 
постављено на 26. сједници, 

- Шефик Џаферовић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 
61. сједници, 

- Момчило Новаковић - од Савјета министара БиХ на питање постављено 
на 60. сједници, 

- Мартин Рагуж - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 59. 
сједници, 

 



- Бајазит Јашаревић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 
45. сједници, 

- Екрем Ајановић - од Министарства правде БиХ на питање постављено на 
59. сједници, те од од Министарства безбједности БиХ на питање 
постављено на 59. сједници – одговор на нашу ургенцију са 61. сједнице, 

- Селим Бешлагић – од Министарства комуникација и транспорта БиХ на 
питање постављено на 59. сједници, 

- Нико Лозанчић – од Уставноправне комисије на питање постављено на 9. 
сједници – такође одговор на нашу ургенцију са 61. сједнице, 

- Сеад Јамакосмановић – од Министарства одбране БиХ на питање 
постављено на 62. сједници, 

- Рифат Долић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 34. 
сједници, Министарства одбране БиХ на питање постављено на 62. 
сједници и Министарства правде БиХ на питање постављено на 59. 
сједници, 

- Азра Алајбеговић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 
56. сједници 

- Милорад Живковић - од Савјета министара БиХ на питање постављено 
на 59. сједници. 

 
Добијене одговоре коментарисали су: Шефик Џаферовић, Мартин Рагуж, Саво 

Ерић, Милорад Живковић и Бајазит Јашаревић. 
У оквиру коментара на добијене одговоре, поновљена су раније постављена 

питања како слиједи: 
 

Шефик Џаферовић 
„Ја сам добио одговор од Савјета министара на ово питање, јер сам питао шта је 

са парама, зашто се не дају Сарајевском универзитету. Речено је да су они предложили 
Парламенту још 2005. године да он одреди како ће бити употријебљена та средства. Ја 
вас молим, као Колегијум, да се заинтересујете за ту ствар, јер такав је одговор мени 
дошао, као посланику. Ја се не могу даље интересовати, а потребно је да се види шта је 
на тој релацији те да се донесу одговарајуће одлуке и новац да Сарајевском 
универзитету; да се више та ствар не блокира, јер уколико се та ствар буде блокирала, 
онда ћемо наћи простора у БиХ гдје се можемо понашати на исти начин. И ово је за 
вас, дакле, молба да се као Колегијум заинтересујете и са Савјетом министара видите 
да се новац да Универзитету у Сарајеву.“ 
 
Мартин Рагуж  
 „Да ли најновија одлука Владе Федерације БиХ о радикалној измјени трасе 
јужне дионице Коридора 5ц - донесена без обзира што су сви министри из хрватског 
народа били против такве одлуке (што довољно говори о карактеру одлуке) – значи 
блокаду реализације најзначајнијег државног пројекта Коридора 5ц (најзначајнијег не 
само за БиХ него и читаву регију и шире) и спречавање могућности скоријег спајања 
БиХ на већ завршене дијелове европских коридора на сјеверу и југу БиХ?“  
 
Саво Ерић 
 „Да ли и у којој мјери Савјет министара намјерава предузети мјере и помоћи 
привреди БиХ с циљем ублажавања рецесије и кризе која захвата цијели свијет?  

a) Да ли се размишља о смањењу пореских стопа? 
б)   Какав је прилив ПДВ-а у јануару и фебруару ове године у поређењу са јануаром  
      и фебруаром 2008. године?“ 

 



  
Милорад Живковић 
 „Молим Вас да сачините информацију о ефектима законских рјешења којима је 
пренесена надлежност са ентитета на ниво заједничких органа БиХ, да не бисмо овдје 
појединачно разматрали сваки закон и њихове ефекте. Тражим, дакле, да се направи 
збирна информација о неких 50-ак, како кажу, пренесених надлежности, да видимо те 
ефекте.“ 
 
Бајазит Јашаревић    
 Добио сам одговор постављен на 45. сједници – Када ће у парламентарну 
процедуру бити упућен Закон о акцизама? Одговор је коректан и задовољан сам њиме 
иако је стигао, наравно, са великим закашњењем. Али молим да се исправи техничка 
грешка. Написано је да је питање постављено на 45. сједници, одржаној 27. 05. 2009. 
године, а да је Закон о акцизама у БиХ усвојен на 54. сједници Представничког дома, 
одржаној 27. 05. 2009. године. Па да не би испало да је и постављено питање и усвојен 
закон на истој сједници, потребно је исправити грешку и написати да је питање 
постављено на 45. сједници, одржаној 04. 02. 2009. године. Ово је све провјерено, али 
нека остане траг да то није било на истој сједници.  
 

У оквиру нових посланичких питања, Денис Бећировић предложио је да се 
питања само доставе у писаној форми без усменог образложења, како би се убрзао рад 
сједнице.  

Предлог Дениса Бећировића усвојен је са 24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 18, 
из Републике Српске шест), три гласа „против“ и три „уздржан“. 

 
Нова посланичка питања постављена су у писаној форми како слиједи: 

   
Селим Бешлагић 

''1.  Да ли су у Буџету предвиђени новци за двадесет заслужних спортиста из 
       БиХ, освајача олимпијских медаља, свјетских медаља и европске златне  
       медаље сходно Закону о спорту, односно Правилнику о категоризацији  
       спортиста на нивоу Босне и Херцеговине? 
2. Ко врши контролу усаглашавања и шта ће се предузети за оне универзитете 
      или нивое власти који нису усагласили законе?“ 
 

Рифат Долић 
''1. Колики је тренутно број кривичних дјела убиства на простору УСК-а за која  
      до данас нису утврђени починиоци, о којим убиствима се поименично ради  
      и када су почињена, рачунајући сва убиства са непознатим починиоцима од  
     1990. године до данас? 
2. Каква је законска процедура да грађани или њихови опуномоћеници добију 

на увид и овјере документацију која је у току рата била у посједу Војне 
безбједности Армије БиХ и која је грађанима данас потребна за доказивање 
и остваривање права по основу статуса из ратног и поратног периода?“ 

 
Мехмед Суљкановић 
 „Зашто Управни одбор управе за индиректно опорезивање није још утврдио 
методологију распореда прикупљених средстава од путарине у износу од око 53 
милиона КМ која се налазе на посебном рачуну јединственог рачуна Управе за 
индиректно опорезивање?“ 
 

 



Адем Хускић 
          ''1.   Да ли постоји могућност да се на веб-страници Парламента објављују  
                  одговори на посланичка питања? 

2. У чије име је предсједавајући Савјета министара БиХ, г. Никола Шпирић, 
јуче говорио пред Савјетом безбједности УН-а? Да ли је говор 
предсједавајућег разматран и усвојен на сједници Савјета министара или је 
то било приватно мишљење Николе Шпирића, односно да ли је он износио 
искључиво страначке ставове?“ 
 

Бериз Белкић 
           ''1.  Колика је и како ће се надокнадити штета која је настала због незаконите  
                  Одлуке о смјени генералног директора Јавног радио-телевизијског сервиса.   
                  Мислим на судске трошкове и једногодишњу плату директора? 

2. На основу чега је (закона, правилника) Управни одбор Јавног радио- 
телевизијског сервиса донио одлуку да се ретроактивно (од 2006. године) 
исплати накнада члановима Управног одбора Јавног радио-телевизијског 
система и о којем се износу ради?“ 

 
Садик Бахтић 
            ''1.   Зашто су отказана два уговора и није реализован новац за реновирање 
                    граничних прелаза?“ 

2. Шта се чека са потписом за пакет од 39 милиона евра помоћи против 
кризе?“ 

 
Весна Шаин 
 „Шта је са пројектом ЗП - 08, којим је на подручју општине Дервента 
предвиђена обнова 30 повратничких кућа, 15 за бошњачке породице и 15 за хрватске 
породице? Зашто није верификована ранг-листа коју је комисија направила по 
утврђеним стандардима? У чему је проблем?“ 
 
Милорад Живковић  
 „Да ли сте покренули процедуру за закључивање споразума о двојном 
држављанству са Македонијом и Аустралијом?“ 
 
Денис Бећировић 
 „Да ли је закључивање тачке 21. дневног реда 63. сједнице Представничког 
дома ПСБиХ обављено у складу са пословником Представничког дома и досадашњом 
парламентарном праксом у истим или сличним ситуацијама? 
 Подсјећам да је предсједавајући наведеног дома, након што Представнички дом 
није прихватио Извјештај Посебне истражне комисије о набавци аутомобила које је 
генерални секретаријат Савјета министара БиХ купио у периоду од 15. 04. 2008. до 15. 
04. 2009. године, предложио закључак о укидању ове комисије.'' 
 
Азра Алајбеговић  
 „Колико је дато сагласности за клиничко истраживање лијекова (фазе II, III и 
IV) од Агенције за лијекове и медицинска средства БиХ? 

Молим да уз одговор уврстите и релевантне податке о студијама које ће се 
радити у БиХ (који лијекови, које паре, које институције ће бити носиоци посла и која 
одговорна лица)?“ 
 
 

 



Ад. - 3. Потврђивање Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о 
             именовању Садика Ахметовића за министра безбједности БиХ и замјеника 
             предсједавајућег Савјета министара  БиХ 
 
 Након кратких уводних напомена предсједавајућег и читања Одлуке, у расправи 
су учествовали: Денис Бећировић, Садик Бахтић, Шефик Џаферовић, Момчило 
Новаковић, Милорад Живковић, Мирко Околић, Халид Гењац и Драго Калабић. 

Клуб посланика СДА предложио је да се одмах обави гласање у оквиру ове 
тачке дневног реда. 

Дом је једногласно, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске 13), усвојио овај предлог те је одмах обављено гласање о потврђивању Одлуке 
предсједавајућег Савјета министара о именовању Садика Ахметовића за министра 
безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег Савјета министара  БиХ. 
 Затим је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 10), 
шест гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, Дом потврдио Одлуку и именовао 
Садика Ахметовића за министра безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег 
савјета министара БиХ.  

Предсједавајући је позвао Садика Ахметовића да да свечану изјаву, што је он и 
учинио. 

 
Ад.- 4. Извјештаји Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији  
             институција Босне и Херцеговине за 2008. годину, са Мишљењем 

Канцеларије за ревизију институција БиХ 
 

Након уводних напомена предсједавајућег у расправи су учествовали: Садик 
Бахтић, Саво Ерић, Селим Бешлагић, Велимир Јукић, Бериз Белкић, Момчило 
Новаковић, Лазар Продановић, Мирко Околић, Шефик Џаферовић, Адем Хускић, 
Славко Јовичић, Денис Бећировић, Салко Соколовић, Азра Хаџиахметовић и генерални 
ревизор Миленко Шего. 

 
  Представнички дом је, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 14, из Републике 
Српске осам), једним гласом „против“ и пет гласова „уздржан“, усвојио извјештаје 
Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији институција Босне и Херцеговине 
за 2008. са Збирним мишљењем Комисије за финансије и буџет са прилозима 1, 2, 3, 4 
и 5. 

Након тога, Представнички дом је са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске девет), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио 
закључак Милорада Живковића који гласи: 

„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ покреће иницијативу 
и позива Дом народа да, заједно са Канцеларијом за ревизију институција БиХ и 
Савјетом министара БиХ, формирају Интерресорну радну групу, с циљем 
припрема измјена закона којима ће се обезбиједити јачање финансијске 
дисциплине и владавине права, у складу са препорукама Канцеларије за ревизију 
институција БиХ и Комисије за финансије и буџет Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ.“ 

 
 Из расправе је произашао закључак да се Канцеларији за ревизију институција 
БиХ, Савјету министара БиХ и Комисији за финансије и буџет Представничког дома 
достави дио неауторизованог транскрипта који се односи на расправу о овој тачки 
дневног реда. 
 

 



 
 
Ад. - 5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о  
             измјенама и допунама Закона о задуживању, дугу и гаранцијама БиХ по  
             скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника 
 

 Након уводних напомена предсједавајућег није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 

Захтјев Савјета министара БиХ усвојен је са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 
18, из Републике Српске девет), једним гласом „против“ и без гласова „уздржан“. 

 
Ад. - 6. Захтјев Комисије за спољну трговину и царине за разматрање Предлога 
              закона о допуни Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ по  
              скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника, закон број: 01- 
              02-4-106/09 од 18. 11. 2009. године 
 
 Предсједавајући је дао кратке уводне напомене, након чега су у расправи 
учествовали: Момчило Новаковић, Мехмед Суљкановић, Славко Јовичић и Мирко 
Околић. 
  

Захтјев Комисије за спољну трговину и царине усвојен је са 20 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 18, из Републике Српске два), пет гласова „против“ и три гласа 
„уздржан“. 
 
Ад. - 7. Предлог закона о дувану БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ, закон  
             број: 01, 02 – 02 – 2 – 89/09 од 30. 09. 2009.  (друго читање) 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна комисија 
усвојила шест амандмана.  Славко Јовичић у пленарној фази брани пет амандмана, а 
Велимир Јукић два.  

У расправи су учествовали: Велимир Јукић, Славко Јовичић, Бериз Белкић, Азра 
Хаџиахметовић,  Момчило Новаковић и Мехмед Суљкановић.   
 
 Током гласања Дом се прво изјашњавао о амандманима Славка Јовичића. 
Амандмани нису усвојени а резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – „за“ девет „против“ 16, три „уздржана“. 
 Амандман II – „за“ осам, „против“ 17, три ''уздржана''.  
 Амандман III - „за“ осам, „против“ 16, четири „уздржана“. 
 Амандман IV - „за“ осам, „против“ 14, четири „уздржана“.  
 Амандман V - „за“ девет, „против“ 15, два „уздржана“. 
  
 Затим се Дом изјашњавао о два амандмана Велимира Јукића, који такође нису 
усвојени. Резултати гласања су сљедећи: 
 

Амандман I – „за“ 12 „против“ 13, три „уздржана“. 
 Амандман II – „за“ 12, „против“ 13, три „уздржана“.  
 

„За“ Предлог закона о дувану БиХ је гласало 22 посланика (из Федерације БиХ 
19, из Републике Српске три), два „против“ и четири посланика су била „уздржана“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је одмах 

 



провео усаглашавање. С обзиром да није постигнута сагласност, прешло се у други круг 
гласања. 

 
Предлог закона о дувану БиХ усвојен је у другом читању с 22 гласа „за“ (из 

Федерације БиХ 19, из Републике Српске три), три „против“ (из Републике Српске) и 
три „уздржана“ гласа. 
 

Предсједавајући Милорад Живковић ставио је на гласање предлог Колегијума Дома 
да се сједница Дома прекине и да се настави у сриједу, 2. децембра 2009. године, у 10 
часова. 

 
 ''За'' предлог је гласао 21 посланик (из Федерације БиХ 10, из Републике Српске 11), 
три посланика су гласала „против“ а један је био ''уздржан'', те  је сједница прекинута у 
18.30 часова и наставак заказан за 02. 12. 2009. године. 
 

Наставак 64. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне 
и Херцеговине одржан је 2. децембра 2009. године. 

 
Сједница је почела у 10 часова. 
 

Сједници су присуствовала 32 посланика.  
Одсуство су оправдали: Јозо Крижановић, Хусеин Нанић, Рифат Долић, Садик Бахтић, 
Велимир Јукић, Лазар Продановић, Славко Матић  и Златко Лагумџија. Сеад 
Јамакосмановић је такође најавио кашњење. 

Из Савјета министара присуствовали су министри: Бариша Чолак, Средоје 
Новић и замјеник министра Срђан Арнаут.  
 Из међународнх организација сједницу су пратили представници ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, ЕУПМ-а, УСАИД/ПСП у БиХ,  Амбасаде Велике Британије и Јапана, те невладине 
организације Центри цивилних иницијатива. 
 Предсједавајући је подсјетио да је први дио сједнице завршен реализацијом 
тачке 7, тако да слиједи: 
 
Ад. - 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и  
             другим органима управе БиХ,  предлагач: Савјет министара БиХ, закон 
             број 01,02 – 02 - 5 – 6 - 1/09 од 21. 08. 2009. (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна комисија 
усвојила један амандман. У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Бакир 
Изетбеговић, Бериз Белкић, Ремзија Кадрић и министар Бариша Чолак.    

''За'' Предлог закона је гласало 16 посланика (из Федерације БиХ осам, из Републике 
Српске осам), 10 посланика је гласало „против“  и  један је био „уздржан“.   Предсједавајући је 
констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је одмах спровео усаглашавање. 
С обзиром да није постигнута сагласност, обављен је други круг гласања. 

Са 16 гласова „за“ (из Федерације БиХ осам, из Републике Српске осам), 11 гласова 
„против“ (из Федерације БиХ), и без гласова „уздржан“, Дом је усвојио Предлог закона о 
министарствима и другим органима управе у БиХ у другом читању. 

 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управи, предлагач:  
             Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-5-80/09 од 14. 09. 2009.  
             (друго читање) 
 

 



Предсједавајући Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене те рекао да 
је надлежна комисија усвојила два амандмана. 

У расправи је учествовао: Шефик Џаферовић. 
 

 Са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске девет), без 
гласова  „против“ и једним гласом „уздржан“,  Дом је усвојио Предлог закона у другом 
читању. 
 
Ад. - 10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама БиХ,  
                предлагач: посланик Бајазит Јашаревић, закон број: 01-02-4-83/09 од 
                08. 10. 2009. (друго читање) 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна комисија 
усвојила три амандмана. У пленарној фази посланик Денис Бећировић брани један 
амандман.У расправи су учествовали Денис Бећировић и Бајазит Јашаревић. 

Дом је прво гласао о амандману Дениса Бећировиоћа. Резултат је сљедећи: 
 
Амандман I: „за“ седам,  „против“ осам, „уздржано“ 13 посланика. Амандман 

није усвојен. 
„За“ Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама БиХ 

гласало је 16 посланика (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске један),  један 
„против“ и 11 „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске 
већине, те да ће се Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о 
чему ће обавијестити Дом.  

 
Ад. - 11. Предлог закона о измјени Закона о основама безбједности саобраћаја на 
                путевима у БиХ, предлагач: посланик Момчило Новаковић, закон број:  
                01, 02 – 02 – 3 - 94/09 од 13. 10. 2009. године, са Извјештајем Комисије за 
                саобраћај и комуникације 
 

Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене, након чега су у расправи 
учествовали: Жељко Кузмановић, Бериз Белкић, Момчило Новаковић, Бакир 
Изетбеговић, Бранко Докић, Мирко Околић, Селим Бешлагић и Мехмед Суљкановић. 

 
„За“ Извјештај комисије гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 

Републике Српске два), осам посланика је било „против“ а нико није био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине. Колегијум је одмах 
спровео усаглашавање. С обзиром да није постигнута сагласност, обављен је други круг 
гласања. 

 
Представнички дом је са 19 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике 

Српске два), осам гласова „против“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 
седам) и без гласова „уздржан“ усвојио Извјештај комисије. Предсједавајући је 
констатовао да је Предлог закона одбијен у другом читању. 

 
Ад. - 12. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ, 
               предлагач: Савјет министара БиХ,  закон број 01,02-02-5-103/09 од  
               06. 11. 2009. (прво читање) 

 

 



Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Шефик Џаферовић, Екрем Ајановић, Бериз Белкић, Милорад Живковић и министар 
Бариша Чолак. 

 
 „За“ Предлог закона гласало је 27 посланика (из Федерације БиХ 19, из 

Републике Српске осам), ''против'' један а гласова „уздржан“ није било, те је Предлог 
закона усвојен у првом читању. 

Предсједавајући је обавијестио Дом да је уважени посланик Јозо Крижановић 
преминуо у Загребу те је дао паузу у трајању од пола сата. Након паузе састао се 
Колегијум у проширеном саставу и Дому изнио сљедећи предлог:   

- Комеморативна сједница биће одржана у петак у 10.30 часова у овој Великој 
сали; 

- Организациони одбор за припрему те сједнице били би чланови Колегијума 
и замјеник предсједавајућег Клуба СДП-а, посланик Денис Бећировић, те 
секретар Заједничке службе Аљоша Чампара; 

- сједница Дома била би настављена у понедјељак, 7. децембра, у 10 часова. 
 

Дом је минутом ћутње одао почаст преминулом Јози Крижановићу. 
 
Затим је на гласање ставио предлог да други наставак сједнице буде у 

понедјељак, 7. децембра, у 10 часова. 
 
“За” је гласало 26 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 10), 

није било гласова „против“,  а један посланик  је био „уздржан“. Овај предлог је 
усвојен и други наставак 64. сједнице заказан је за 7. децембар, с почетком у 10 часова. 

 
Сједница је прекинута у 11.40 часова. 
 
Други наставак 64. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине 

БиХ одржан је 7. децембра 2009. године. 
 
Сједница је почела у 10 часова. 
 

 Сједници је присуствовало 33 посланика.  
 
Одсуство су оправдали: Екрем Ајановић, Садик Бахтић, Адем Хускић, Златко 
Лагумџија, Рифат Долић,  Милица Марковић. 

Из Савјета министара присуствовали су министри: Бариша Чолак, Средоје 
Новић и замјеник министра Срђан Арнаут.  
 Из међународнх организација сједницу су пратили представници ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, ЕУПМ-а, УСАИД/ПСП у БиХ,  амбасада Велике Британије и Јапана, те невладине 
организације Центри цивилних иницијатива. 
 

Прије него што је отворио сједницу, предсједавајући је рекао да се, према 
обавјештењу Службе Дома, у згради Парламентарне скупштине БиХ налазе инвалиди 
који не желе напустити зграду све док Представнички дом не ратификује Конвенцију 
УН-а о правима лица са инвалидитетом и Опционални протокол. Колегијум сматра да је 
потребно одржати сједницу Колегијума у проширеном саставу и донијети одлуку о том 
питању. 

 

 



Након одржане сједнице Колегијума у проширеном саставу, предсједавајући 
Живковић дао је на гласање сљедећи закључак: 

- одгађа се наставак 64. сједнице и отвара се 65. сједница Дома у складу са 
чланом 62. став (3) Пословника Дома – разлози хитности, са само једном 
тачком: „Давање сагласности за ратификацију Конвенције УН-а о правима 
лица са инвалидитетом и Опционалног протокола“ 

- наставак 64. сједнице услиједиће након завршетка  65. сједнице 
- задужује се Комисија за спољне послове да у међувремену одржи сједницу 
ради давања мишљења о Конвенцији.“ 

 
„За“ закључак Колегијума у проширеном саставу гласала су 22 посланика (из 

Федерације БиХ 19, из Републике Српске три), „против“ је гласало шест посланика а 
нико није био „уздржан“. 

Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум 
је одмах спровео усаглашавање.  Није постигнута сагласности, те је обављено гласање 
у другом кругу. 

„За“ је гласао је 21 посланик (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске два), 
„против“ је гласало шест (из Републике Српске) а један посланик је био „уздржан“.  

Предсједавајући је констатовао да је закључак усвојен, те дао паузу до 12.30 
часова, када ће бити одржана 65. сједница Дома. 

 
 Други наставак 64. сједнице је почео у 15 часова. 
 
 Предсједавајући је подсјетио да је први дио сједнице завршен расправом о тачки 
12. тако да слиједи: 
 
Ад. - 13 Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине и нерадним данима, 
              предлагач: Савјет министара БиХ,  закон број: 01,02-02-9-102/09 од 05. 11.  
              2009. (прво читање) 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Денис Бећировић, Милорад Живковић, Бакир Изетбеговић, Славко Јовичић, Драго 
Калабић, Азра Хаџиахметовић, Селим Бешлагић, Шефик Џаферовић, Мартин Рагуж, 
Бранко Докић, Ремзија Кадрић, Азра Алајбеговић, Винко Зорић, Лазар Продановић, 
Нико Лозанчић, Бериз Белкић и Мехмед Суљкановић. Ријеч је узео и министар 
цивилних послова Средоје Новић. 
 Представнички дом је, са  11 гласова „за“ (из Федерације БиХ три, из Републике 
Српске осам), 16 гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, одбио Предлог  закона о 
празницима БиХ и нерадним данима у првом читању. 

 
Ад. – 14, 15. и 16. 
 

Предсједавајући је рекао да је Комисија за саобраћај и комуникације 
предложила да се води јединствена расправа о Предлогу закона о измјенама и 
допунама Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ, с Мишљењем Комисије 
за саобраћај и комуникације, Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Јавном 
радио-телевизијском сервису БиХ, с Мишљењем Комисије за саобраћај и 
комуникације, и Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о комуникацијама, с 
Мишљењем Комисије за саобраћај и комуникације. Нико није био против, те је 
отворена расправа о мишљењима Комисије. 

 



У расправи су учествовали: Мирјана Малић, Бериз Белкић, Бранко Докић, 
Мехмед Суљкановић, Винко Зорић, Селим Бешлагић, Славко Матић, Шефик 
Џаферовић и Хусеин Нанић. 

Дом са 10 гласова „за“ (из Федерације БиХ), 18 гласова „против“ “ и без 
„уздржаних“, није прихватио Мишљење Комисије за саобраћај и комуникације о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском систему 
БиХ, те је Предлог закона враћен Комисији ради достављања новог мишљења.  

Са 13 гласова „за“ (из Федерације БиХ 12, из Републике Српске један), 14 
гласова „против“ и једним гласом ''уздржан'', Дом није прихватио Мишљење Комисије 
за саобраћај и комуникације о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о 
Јавном радио-телевизијском сервису БиХ, те је Предлог закона враћен Комисији ради 
достављања новог мишљења.  

 
 
Са девет гласова „за“ (из Федерације БиХ), 18 гласова „против“ и једним гласом 

„уздржан“, Дом није прихватио Мишљење Комисије за саобраћај и комуникације о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о комуникацијама, те је Предлог 
закона враћен Комисији ради достављања новог мишљења.  

 
Затим се Дом изјаснио о предлогу закључка Мехмеда Суљкановића који гласи: 
 
Задужују се Комисија за саобраћај и комуникације и Комисија за 

равноправност полова да, у вези са Предлогом закона о измјенама и допунама 
Закона о Јавном радио-телевизијском сервису БиХ, хитно направи измјене и 
допуне Закона о равноправности полова, чиме би се створио основ за спровођење 
свих других закона на државном нивоу са Законом о равноправности полова у 
Босни и Херцеговини (''Службени гласник БиХ'', бр. 16/03). 

Са 26 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске осам), без 
гласова „против“ и два гласа ''уздржан'', Дом је усвојио наведени закључак. 
 
Ад. - 17. Предлог закона о измјенама Закона о акцизама у Босни и Херцеговини, 
               предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић, закон број: 01-02-4-

68/09 од 11. 09. 2009. године, с Мишљењем Комисије за финансије и буџет 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене, након чега није било расправе у 
оквиру ове тачке дневног реда. 

 
 Са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске девет), два 
гласа „против“ и једним гласом „уздржан“, Дом је прихватио Мишљење Комисије за 
финансије и буџет те је предсједавајући констатовао да је Предлог закона одбијен у 
првом читању. 
  
Ад. - 18. Предлог резолуције о историјској вриједности и важности првог   
               засједања ЗАВНОБиХ-а (25. новембар 1943. године) за државност Босне и  
               Херцеговине (предлагач: посланик Денис Бећировић) 
 
   Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Мирјана Малић, Драго Калабић, Денис Бећировић, Бакир Изетбеговић и Славко 
Јовичић.  

За“ Предлог резолуције гласало је 17 посланика (из Федерације БиХ 16, из 
Републике Српске један), осам „против“ и три „уздржана“. Предсједавајући је 

 



констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се Колегијум као комисија 
покушати усагласити у року од три дана, о чему ће обавијестити Дом.  
 
Ад. - 19. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
               Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о несталим лицима 
               (закон у првом читању) 
 

Милорад Живковић напоменуо је да Колегијум није постигао сагласност. 
У другом кругу гласања, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике 

Српске четири), пет гласова „против“ (из Републике Српске) и једним гласом 
„уздржан“, Представнички дом је усвојио Предлог закона о несталим лицима у првом  
читању. 

Драго Калабић је тражио да се записнички констатује да су Весна Шаин и он 
гласали „против“, али  је грешком унесено да су били „за“. С обзиром да то не мијења 
резултат гласања, није поновљено гласање. 
 
Ад. - 20. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о 
                идентичном тексту Закона о слободним зонама у БиХ  
 

Предсједавајући је подсјетио Дом да су предмет усаглашавања  били Амандман 
I и Амандман II о којима је Комисија  једногласно постигла сагласност.  

Усаглашени амандмани гласе: 
 

Амандман I 
 
У члану 10. у ставу (3), након ријечи: „Слободна зона“, додају се ријечи: 

„лоцирана у поморској или ријечној луци“, а остатак реченице остаје непромијењен. 
 

Амандман II 
У члану 11. ријечи: „одговарајуће се примјењују“ замјењују се ријечима: 

„примјењују се одговарајуће“. 
 
 Са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске девет), без 

гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, Представнички дом  је усвојио Извјештај 
Заједничке комисије оба дома. 

 
Ад. - 21. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о  
               идентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о  
               Правобранилаштву БиХ 
 

Предсједавајући је рекао  да су предмет усаглашавања били Амандман I и 
Амандман I, о којима је Комисија једногласно постигла сагласност.  

 
Усаглашени амандмани гласе: 
 

Амандман I 
 
У Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву БиХ 

члан 1. брише се. 
 

Амандман II 

 



Члан 2. Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву 
БиХ, који постаје члан 1, мијења се и гласи: ''У Закону о Правобранилаштву БиХ 
('Службени гласник БиХ', бр. 8/02, 10/02 и 44/04) у члану 3. у ставу (1) ријечи: 'десет 
година' мијењају се ријечима: 'осам година након положеног правосудног испита'.'' 

У ставу (2) иза ријечи: „пет година“ додају се ријечи: “након положеног 
правосудног испита“. 

 
 Са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске девет), без 

гласова „против“ и без гласова „уздржан“, Представнички дом усвојио је Извјештај 
Заједничке комисије оба дома. 
 

Ад. - 22. Изјашњавање о иницијативи Клуба посланика СДП-а БиХ која гласи:  
               „Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Заједничке  
               комисије за административне послове да, у складу са чланом 58.  
               Пословника, преиспита оправданост и одрживост постојећих висина плата  
               и накнада материјалних трошкова свих запослених у ПСБиХ, а посебно  
               посланика и делегата у ПСБиХ“ 
 

 Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали Ремзија 
Кадрић и Денис Бећировић. 

 
„За“ иницијативу је гласало 17 посланика  (из Федерације БиХ 16, из Републике 

Српске један),  седам је било „против“ а троје „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да 
нема потребне ентитетске већине. Колегијум је одмах обавио усаглашавање. С обзиром да 
није постигнута сагласност, обављено је гласање у другом кругу. 

Са 18 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске један), седам 
гласова „против“ (из Републике Српске) и три гласа ''уздржан“, Представнички дом 
усвојио је иницијативу Клуба посланика СДП-а. 
 
Ад. - 23. Изјашњавање о иницијативи посланика Бранка Докића да 
               Предсједништво БиХ поднесе Представничком дому Парламентарне  
               скупштине БиХ писмени и усмени извјештај о односима са сусједним  
               државама 
 

Предсједавајући дао уводне напомене, након чега је у расправи учествовао 
Бранко Докић. 

 
 Представнички дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике 
Српске девет), једним гласом „против“ и без гласова „уздржан“, усвојио иницијативу 
Бранка Докића. 
 
Ад. - 24. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
               уврштавању у дневни ред сједнице Дома тачке: „Разматрање закључака о  
               смањењу плата и осталих материјалних права посланика и делегата у 
               Парламентарној скупштини БиХ (предлог посланика Дениса Бећировића 
               са 63. сједнице Дома) 
  
 Предсједавајући је подсјетио да Колегијум није постигао сагласност. 

 
У другом кругу гласања, са 17 гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике 

Српске један), девет гласова „против“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 

 



осам) и два гласа „уздржан“, Представнички дом је усвојио предлог Дениса 
Бећировића о уврштавању у дневни ред тачке „Разматрање закључака о смањењу плата 
и осталих материјалних права посланика и делегата у Парламентарној скупштини 
БиХ“. 
 
Ад. - 25. Измјене у чланству комисија Представничког дома и заједничких  
               комисија оба дома: 

a) Весна Шаин именује се у Комисију за равноправност полова и 
Заједничку комисију за економске реформе и развој, умјесто Јована 
Тодоровића, коме је мандат престао због смрти, 

б) Љиљана Милашин именује се у Комисију за спољну трговину и  
     царине и Заједничку комисију за економске реформе и развој,  
     умјесто Хаџи Јована Митровића, коме је мандат престао одлуком  
    Централне изборне комисије 

 
 Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 

„За“ предлог измјена гласало је 25 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике 
Српске девет),  један посланик је био „против“ а два посланика су била  „уздржана“, те је Дом 
именовао: 

 
a) Весну Шаин у Комисију за равноправност полова и Заједничку комисију за 

економске реформе и развој, умјесто Јована Тодоровића, коме је мандат 
престао због смрти, 

б) Љиљану Милашин у Комисију за спољну трговину и царине и Заједничку  
    комисију за економске реформе и развој, умјесто Хаџи Јована Митровића,  
    коме је мандат престао одлуком Централне изборне комисије 

 
Ад. - 26. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку 
               комисију оба дома за усаглашавање текста Закона о контроли  
               спољнотрговинског промета робе и услуга од стратешке важности за  
               бебједност Босне и Херцеговине 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да се ради о закону који су  
домови усвојили у различитом тексту, те да је предлог да се из Представничког дома 
именују: Драго Калабић, Адем Хускић и Винко Зорић. 

Дом је са 24 гласа „за“ (из Федерације Бих 16, из Републике Српске осам), 
једним гласом ''против'' и три гласа „уздржан“ у Заједничку комисију именовао 
предложене чланове. 

 
Ад. - 27. Доношење закључка о подношењу информације Савјета министара о  
               стању и предузетим активностима у БиХ на превентивној заштити и 

борби против вируса грипа А (H1N1) 
 

Предсједавајући Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене. Након тога 
ријеч је узео министар Средоје Новић те истакао да је он спреман да на данашњој 
сједници поднесе  Извјештај о стању грипа у БиХ и мјерама које су до сада предузете и 
мјерама које су планиране. 

  
Предсједавајући је дао на гласање закључак који гласи: 
 

 



Задужује се Савјет министара БиХ да на наредној сједници 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ поднесе Информацију о 
стању и предузетим активностима у БиХ на превентивној заштити и борби 
против вируса грипа А, H1N1, са свим потребним садржајима и подацима с 
циљем информисања Дома и пружања пуне подршке планиранима активностима 
на превентивној заштити и заустављању ширења и лијечењу заражених овим 
вирусом. 

 
Дом је са 18 гласова „за“ (из Федерације БиХ 10, из Републике Српске осам), 

пет гласова „против“ и без гласова ''уздржан'' усвојио наведени закључак. 
 
Након тога је отворио расправу у којој су учествовали: министар Средоје Новић, 

Шефик Џаферовић, Денис Бећировић, Бранко Докић, Мартин Рагуж, Мирјана Малић, 
Лазар Продановић, Драго Калабић, Сеад Јамакосмановић, Милорад Живковић и Азра 
Алајбеговић. 

 
Дом је једногласно, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике 

Српске девет), усвојио закључак Милорада Живковића који гласи: 
 
 „Задужују се Савјет министара БиХ и ресорно министарство да мјесечно, а 

по потреби и чешће, извјештавају Представнички дом Парламентарне скупштине 
БиХ о стању и предузетим активностима у БиХ на превентивној заштити и борби 
против вируса грипа А (Х1N1), са свим потребним садржајима и подацима.“ 

 
Затим се Дом изјаснио о закључку посланика Шефика Џаферовића који гласи: 
 
Потребно је да се у дневни ред наредне сједнице Дома уврсти тачка: 

Информација Савјета министара БиХ о стању и предузетим активностима у БиХ 
на превентивној заштити и борби против вируса грипа А (H1N1). 

 
„За“ је гласало 17 посланика (из Федерације БиХ), „против“ је гласало осам 

посланика а троје је било „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне 
ентитетске већине, те да ће се Колегијум као комисија покушати усагласити у року од 
три дана, о чему ће обавијестити Дом. 

 
Ад. - 28. Давање сагласности за ратификацију: 

а) Споразума Савјета министара БиХ и Краљевине Данске о развојној 
сарадњи 

 
Предсједавајући је подсјетио да је надлежна Комисија за спољне послове дала 

позитивно мишљење о Споразуму, након чега није било расправе. 
 

Дом је једногласно, са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 
осам),  дао сагласност за ратификацију Споразума. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
На крају сједнице, предсједавајући је напоменуо да је 66. сједница Дома 

заказана за 16. 12. 2009. године.  
 

Сједница је завршена у 19.30 часова. 

 



 

 
Саставни дио Записника је транскрипт 64. сједнице Представничког дома. 
 

 
              СЕКРЕТАР                                           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                    ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                     др Милорад Живковић  


